
Jak urządzić ruch i miejsca gromadzenia odpadów przy pl.

Muzealnym? Notatka ze spotkania konsultacyjnego

Jaki był kontekst konsultacji?

Konsultacje dotyczyły zmian w obrębie podwórka przy pl. Muzealnym 13.

Głównym tematem dyskusji było umiejscowienie pojemników na odpady w

miejscu dogodnym dla mieszkańców i mieszkanek i nieutrudniającym

przejazdu kierowcom. Temat był już poruszony w lutym bieżącego roku, jednak

wymagał on pogłębionej rozmowy. Drugą kwestią poruszaną w trakcie

konsultacji była organizacja ruchu drogowego na podwórku.

Informacje o spotkaniu

Sposób zbierania opinii: podczas spotkania konsultacyjnego i drogą mailową

Miejsce spotkania: ODLOT. Strefa Partycypacji, ul. Piłsudskiego 34

Termin spotkania: 30.11.2023 r., godz. 17.30

Liczba uczestników: 20

Inicjator: Zarząd Zasobu Komunalnego weWrocławiu

Wsparcie merytoryczne: Iwona Błocian, Marta Słupik (Zarząd Zasobu

Komunalnego)

Moderacja: Adrian Bukowski, Milena Malkowska (Fundacja na Rzecz Studiów

Europejskich)
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Dodatkowe informacje

W ramach działań informacyjnych m.in.: w serwisie Wrocław Rozmawia

utworzono osobną podstronę o konsultacjach, a w okolicy rozwieszono 30

plakatów.

W konsultacjach uczestniczyli mieszkańcy i mieszkanki oraz przedstawiciele i

przedstawicielki Rady Osiedla Przedmieście Świdnickie.

Po spotkaniu nie przekazano żadnych opinii drogą mejlową.

Bardzo dziękujemy wszystkim mieszkankom i mieszkańcom

za udział w konsultacjach. Wasz głos jest ważny!
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Zestawienie opinii

l.p. Treść opinii
Odpowiedź Zarządu Zasobu

Komunalnego we Wrocławiu

1 Osłona śmietnikowa znajduje się

zdecydowanie za blisko

przedszkola. Do kubłów

przeznaczonych dla

mieszkańców i mieszkanek

odpady wyrzucają pracownicy i

pracownice przedszkola oraz

rodzice dzieci. Co prawda, nie

mają prawnego zakazu

korzystania z tych śmietników,

ale generuje to większe

zaśmiecenie naszego podwórka.

Opinia uwzględniona

2 Przepisy regulujące odległość

śmietników od budynków

mieszkalnych nie są

przestrzegane na osiedlu. Kubły

stoją niemal pod samymi

oknami, co dla wielu stanowi

utrudnienie.

Opinia uwzględniona

Planowane pojemniki będą

usytuowane zgodnie z

przepisami.

3 Smród i śmieci na osiedlu nie są

wynikiem tego, że przedszkole

korzysta z osiedlowych

śmietników. To mieszkańcy i

mieszkanki wyrzucają śmieci

poza pojemnik, nie segregując

Wyjaśnienie

W centrummiasta, na terenach

ogólnodostępnych, budowanie

zadaszonych miejsc zbiórki

odpadów jest ryzykowne ze

względu na dużą populację
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ich. To pogarsza problem

szczurów, których jest ostatnio

coraz więcej. Problemmogłaby

rozwiązać osłona śmietnikowa

zamiast wolno stojących

pojemników.

szczurów. Dodatkowo w takich

miejscach często sypiają osoby

w kryzysie bezdomności.

Pojemniki systemowe naziemne

eliminują wspomniane zjawiska.

4 Potrzeba stabilnej, najlepiej

murowanej, wiaty śmietnikowej

na miejscu topoli, które zostaną

wycięte.

Wyjaśnienie

Stara wiata nie była dostosowana

wielkością do obecnego systemu

segregacji. Rozbudowanie jej i

powiększenie nie jest możliwe.

Powiększona wiata, która

zmieściłaby wszystkie potrzebne

kubły, byłaby na tyle duża, że

znalazłaby się za blisko okien i

granicy działki sąsiedniej, co nie

jest zgodne z obowiązującymi

przepisami.

Wykonanie jednego gniazda

łączącego w sobie dwa obecnie

istniejące i zrealizowanie go w

postaci systemowych

pojemników naziemnych

rozwiązałoby ten problem.

5 Rozwiązaniem problemu

zaśmiecania podwórka jest

postawienie dwóch wiat, tak, by

było też miejsce na

Wyjaśnienie

Postawienie nowych wiat
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ponadprogramowe odpady

generowane i wyrzucane tam

przez przedszkole. Ponadto

przydałyby się częstsze przyjazdy

śmieciarki.

w starych miejscach nie jest

możliwe ze względu na

obowiązujące przepisy.

Zaśmiecanie podwórka oraz

incydenty związane

z ponadprogramowymi

odpadami należy zgłaszać do

Ekosystemu – spółki zajmującej

się odbiorem odpadów

komunalnych od właścicieli

nieruchomości

z terenu Gminy Wrocław.

Częstotliwość wywozu można

również zwiększyć na wniosek

Zarządcy.

6 Postawienie śmietników

pomiędzy słupkami

oznaczającymi zakaz wjazdu.

Kierowcy przestaną stawać w

miejscu niedozwolonym, a

mieszkańcy i mieszkanki będą

mieli swobodne dojście do

osłony śmietnikowej.

Opinia uwzględniona

7 Postawienie śmietników

w dwóch rzędach utrudni

zabieranie ich przez śmieciarkę,

nie będzie dojazdu. Powinny

zostać postawione blisko ulicy,

Wyjaśnienie

Śmieciarka odbiera pojemniki

również z drugiego rzędu.

Pojemniki należy ustawiać tak,
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wtedy dojazd będzie wygodny i

zgodny z przepisami.

aby nie stwarzały zagrożenia i nie

zasłaniały widoczności.

8 Śmietniki przy słupkach to zły

pomysł, powinny stać przy

trafostacji.

Wyjaśnienie

Pod pojemniki naziemne

systemowe zostało

przygotowane miejsce przy

słupkach, aby nie zabierać miejsc

postojowych. Jeżeli okaże się ono

problematyczne, można je

odpowiednio oznakować.

Ostatecznie pojemniki naziemne

można zawsze przestawić.

9 Postawienie śmietników w rogu

przy trafostacji zablokuje ruch

pieszy, tam jest chodnik często

uczęszczany przez mieszkańców

i mieszkanki. Lepsze będzie

postawienie ich ok. 1,2 m od

ciągu pieszego.

Wyjaśnienie

Pojemniki naziemne zostaną

usytuowane wmiejscu, które

zostało przez Gminę

przygotowane na początku roku

(na wysepce za słupkami).

11 Śmietniki powinny pozostać tu,

gdzie są obecnie.

Wyjaśnienie

Obecnie śmietniki stoją na

chodniku, miejscu postojowym, i

w starej, niedostosowanej do

obecnych realiów, osłonie. W

centrummiasta należy dążyć do

rozwiązań umożliwiających

gromadzenie większej ilości

śmieci na mniejszej przestrzeni.

6



Rozwiązanie takie zapewniają

pojemniki systemowe.

12 Najlepiej, aby droga dojazdowa

na podwórko przy pl. Muzealnym

13 była oznaczona jako

jednokierunkowa. Poprawi to

bezpieczeństwo pieszych.

Kierowcy, chcący wyjechać, z

jednej strony blokują tych

wyjeżdżających z drugiej i

odwrotnie. Aktualnie zawracanie

zajmuje dużo czasu, przez co

generuje spaliny i hałas.

Opinia uwzględniona

Organizacja ruchu docelowego

zostanie zaprojektowana i

wprowadzona

najprawdopodobniej w 2024 r.

13 Ruch jednostronny wykluczy

powstanie miejsc parkingowych,

których bardzo potrzeba.

Koniecznych jest co najmniej 5

nowych miejsc przy “Wikingu”.

To ważne, bo wiele samochodów

parkuje nielegalnie.

Opinia uwzględniona

Przy projektowaniu organizacji

ruchu docelowego projektant

weźmie pod uwagę wszystkie

Państwa sugestie. Przy

“Wikingu” można

wygospodarować kilka miejsc

postojowych, w tymmiejscu

również ruch będzie

dwukierunkowy.

14 Na osiedlu należy wprowadzić

strefę zamieszkania. To zniweluje

problem nielegalnie parkujących

kierowców i zwiększy nasze

bezpieczeństwo.

Wyjaśnienie

Podczas wprowadzania strefy

zamieszkania wszystkie

dotychczasowe miejsca

postojowe musiałyby zostać
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zlikwidowane, gdyż są niezgodne

z przepisami.

15 Rozwiązaniem byłaby specjalna

droga szkolna przy przedszkolu i

szkole oraz wprowadzenie

zakazu parkowania dla rodziców

daleko przed budynkiem szkoły.

To dopiero blokuje ruch, gorzej

niż śmieciarka.

Wyjaśnienie

Przy projekcie organizacji ruchu

docelowego zostanie

zaproponowane takie

rozwiązanie.

16 Czy istnieje możliwość

postawienia szlabanów na

podwórku?

Wyjaśnienie

Podwórka gminne są

ogólnodostępne. Istnieje

możliwość postawienia

szlabanów, ale dopiero po

wydzierżawieniu terenu przez

wszystkie okoliczne wspólnoty.

Procedura dzierżawy opisana jest

na stronie ZZK.

17 Konieczne jest usunięcie ławek

znajdujących się wmiejscu

nieoświetlonym. W godzinach

wieczornych przesiadują tu

ludzie, którzy zachowują się

głośno i spożywają alkohol.

Opinia uwzględniona

18 Na osiedlu jest problem

narkomanii, a zwłaszcza dilerów,

Wyjaśnienie
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którzy swoje przesyłki zostawiają

na naszych podwórkach.

Zauważono dwie sytuacje, kiedy

jedna osoba zostawiała małą

paczkę w krzakach, a po kilku

minutach ktoś inny ją stamtąd

odebrał. W nieoświetlonym

fragmencie podwórka starsza

kobieta dwa miesiące temu

została okradziona. Mieszkańcy i

mieszkanki nie czują się tu

bezpiecznie. Potrzeba

oświetlenia, a przynajmniej

zlikwidowania ławek.

Opisane sytuacje należy zgłaszać

do służb mundurowych. Ławki

zostaną zlikwidowane.

19 Zieleń na podwórku jest bardzo

ważna. Na miejscu ściętych

topoli lub w pobliżu tego miejsca

warto posadzić nowe drzewa.

Opinia uwzględniona
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Spotkanie przeprowadzono w ramach zadania publicznego „Wsparcie

procesów konsultacji społecznych na terenie gminy Wrocław w roku 2023”

realizowanego przez Fundację na Rzecz Studiów Europejskich

i współfinansowanego ze środków Gminy Wrocław.

Wrocław | 01.02.2024 r.
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